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           ÎNVIEREA   

                      DOMNULUI 

 
 

                                    

Foaie  duminicală  a parohiei “Învierea Domnului ”, cartierul Dacia, Iaşi                    

Sfântul Nicolae Velimirovici (1880-1956), care a fost episcop al Jicei în Serbia şi un 

minunat şi iubit predicator, fiind, pe drept cuvânt, numit un „Gură de Aur al secolului XXI", 

oferă cea mai frumoasă şi lămuritoare explicaţie despre motivul pentru care Hristos a trebuit să se 

nască. 

Redăm răspunsul pe care Sfântul l-a dat, într-o scrisoare, unui învăţător care îl întrebase de ce 

Mântuitorul Hristos a trebuit să Se nască, să crească şi să Se chinuie astfel, când ar fi putut să se 

arate pur şi simplu, fără veste, omenirii, în chip de om matur, „aşa cum, potrivit miturilor eline, se 

arăta Apollo oamenilor“. 

 

 

Ce comparaţie cu totul necuviincioasă! Cum se poate compara un Om 

Adevărat cu o nălucă şi un Dumnezeu Adevărat cu monstruozităţile 

născocite? Pe cât e înălţimea cerului de la pământ, pe atât e înălţimea 

înţelepciunii lui Dumnezeu faţă de înţelegerea omenească. Potrivit 

înţelepciunii Celui Preaînalt, Hristos a trebuit să se arate lumii şi ca 

prunc, şi ca tânăr, şi ca om matur, ca tuturor să le fie accesibil şi să-i 

câştige pe toţi. 

Dacă El n-ar fi fost nicicând copil, palid şi rece ar fi fost cuvântul 

Lui: „lăsaţi copiii şi nu-i opriţi să vină la Mine, că a unora ca acestora 

este împărăţia cerurilor; şi iarăşi: adevărat zic vouă, că de nu vă veţi 

întoarce şi nu vă veţi face precum copiii, nu veţi intra întru Împărăţia 

Cerurilor“. Dumneavoastră sunteţi învăţător de copii, şi ca învăţător 

gândiţi-vă cât de diferită ar fi fost relaţia dintre dumneavoastră şi copii 

dacă nu aţi fi fost niciodată copil. 

Hristos putea, fără îndoială, să Se arate lumii şi cum voiaţi dumneavoastră; dar dacă ar fi făcut 

aceasta, nu mai putea fi pentru neamul omenesc ceea ce voia El, adică învăţător şi Mântuitor al 

tuturor, şi pildă pentru toate vârstele. 

Vă roade gândul că Domnul, prin naşterea Sa neobişnuită, a sporit pentru noi taina fiinţei Sale. 

Dar nu era, oare, taina Lui de departe prea mare şi prea de nepătruns ca El să Se pogoare fără de 

veste între oameni, în afara oricărei legături de înrudire cu oamenii? 

 

 

 

Sf.N.Velimirovici, 

icoană 


